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Kernboodschap voorstel:
De raad heeft in november 2021 de opdracht gegeven structureel armoedebeleid te 
ontwikkelen. Het college heeft deze opdracht uit laten voeren en het resultaat is 
bijgevoegde beleidsnota Geldzorgenbeleid Waalre 2023.

X A-stuk
(bespreekstuk)

Voorstel aan de gemeenteraad 
Het Geldzorgenbeleid Waalre 2023 vast te stellen.

B-stuk
(hamerstuk)

In overleg met de portefeuillehouder/het college is vastgesteld dat de volgende punten 
nog beantwoording behoeven:
Fractie AWB:

1. Hoe gaan we om met het beschikbaar stellen van middelen door de raad? Daarbij 
graag de bevestiging dat het uitvoeringsprogramma geldzorgen aan de raad 
wordt voorgelegd vóórdat de raad besluit over de middelen.

Fractie D66:
1. In het voorstel staat beschreven dat het college ervoor wil zorgen dat inwoners 

voortaan hun verhaal kwijt kunnen. Wat is de gemeente voornemens te doen met 
die informatie? Wordt er dan ook iets gedaan met het verhaal dat een inwoner 
kwijt kan? Wordt er doorgevraagd naar wat er specifiek nodig is, zodat effectieve 
hulp, met zicht op minder problemen en minder hulp/zorgkosten op langere 
termijn, geboden kan worden? Dat staat niet in het voorstel.

2. Het eerste doel dat beschreven staat in het voorgestelde beleid, is dat inwoners 
moeten leren om geld niet zomaar uit te geven. De fractie D66 beschouwt dit als 
betuttelend en vooringenomen en verwacht dat niemand op deze manier een 
hulpvraag gaat stellen. Hoe heeft het college dit bedoeld?

3. Het Sociaal Cultureel Planbureau zegt dat armoede draait om langdurige 
geldzorgen. Uit de tekst van het voorgestelde beleid en het antwoord op onze 
technische vragen blijkt dat de gemeente alleen maatwerk gaat leveren voor 
mensen die nu plots problemen hebben. Gaan we ook mensen helpen die al met 
armoede leven - of later aankloppen? Zo ja, nemen we die mensen dan ook mee 
in een pilot?

4. Waarom gaat het voorgestelde beleid niet in op de gevolgen van geldzorgen, 
zoals stress en, als gevolg daar weer van, ziekte? Dat brengt namelijk nu ook al 
kosten met zich mee! Hoe kunnen we die kosten voorkomen?

5. Het college geeft aan dat de woningen worden verduurzaamd in samenwerking 
met de Wooncorporaties. Dat kost die wooncorporaties investeringen en levert 
geen geld op voor de wooncorporatie. Gaan we ook informatie ophalen bij de 
huurders zelf, vóór het gesprek met de wooncorporatie? Huurders leven namelijk 
ín die woningen en zijn gebaat bij een duurzame woning omdat dan de 



energiekosten afnemen. Gaat de gemeente met dit beleid voor onze inwoners 
opkomen, zodat we de gevolgen niet meer hoeven op te vangen met regelingen?

Fractie GL:
1. Er staan nog technische vragen open naar het aantal inwoners dat door de 

toeslagenaffaire is getroffen en het aantal inwoners dat door schulden bij de 
belastingdienst onder het bestaansminimum zakt. Wat gaan we doen om deze 
mensen te helpen?

2. Op welke manier worden ervaringsdeskundigen / getroffen inwoners en 
netwerkorganisaties meegenomen in de uitvoering en de evaluatie van het 
beleid?

3. Er wordt veel belang gehecht aan het advies van de participatieraad. 
Vriendelijk verzoek om dat advies over deze beleidsnota bij de stukken te 
voegen.

Het college heeft toegezegd:
1. Bovenstaande vragen te beantwoorden.
2. De twee openstaande technische vragen van GroenLinks te beantwoorden vóór 

de raadsvergadering van 18 april.

Beantwoording college vragen:

Fractie AWB:
1. Hoe gaan we om met het beschikbaar stellen van middelen door de raad? Daarbij 

graag de bevestiging dat het uitvoeringsprogramma geldzorgen aan de raad 
wordt voorgelegd vóórdat de raad besluit over de middelen.
Antwoord: Na vaststelling door de raad van het beleid wil het college meteen 
starten met zowel het verder uitwerken van het uitvoeringsprogramma als het 
beginnen met de uitvoering van die verbeterpunten die binnen bestaande 
budgetten kunnen. Dit doen we samen met de Participatieraad en de 
maatschappelijke partners.
Voor 2023 hebt u in november vorig jaar € 90.000,- maatwerk budget 
beschikbaar gesteld. U bent over de eerste stappen die met dit maatwerkbudget 
zijn gezet geïnformeerd via de eerste Turap.
Voor 2024 en verder zult u in november over de middelen besluiten. Op basis van 
een uitgewerkt uitvoeringsprogramma. Bij de bespreking van de kadernota zullen 
we u middels de eerste versie hiervan inzicht geven.

Fractie D66:
1. In het voorstel staat beschreven dat het college ervoor wil zorgen dat inwoners 

voortaan hun verhaal kwijt kunnen. Wat is de gemeente voornemens te doen met 
die informatie? Wordt er dan ook iets gedaan met het verhaal dat een inwoner 
kwijt kan? Wordt er doorgevraagd naar wat er specifiek nodig is, zodat effectieve 
hulp, met zicht op minder problemen en minder hulp/zorgkosten op langere 
termijn, geboden kan worden? Dat staat niet in het voorstel.
Antwoord: Financiële stress kan inderdaad leiden tot meerdere problemen. Zo 
heeft een groot deel van de gezinnen met jeugdzorg, ook financiële problemen. 
Het startpunt is dat de inwoner het verhaal kwijt kan. Op basis van het verhaal, 
informatie en de situatie van de inwoner ontstaat inzicht in de levensgebieden 
waarop ondersteuning die nodig is, zowel op korte termijn als op langere termijn. 
Dit richt zich allereerst op het wegnemen van de grote stress en zorgen die een 
inwoner en eventueel zijn of haar gezinsleven ernstig beïnvloeden. De gemeente 



zorgt ervoor dat passende ondersteuning geboden wordt, gericht op het inkomen, 
maar ook indien nodig ondersteuning gericht op jeugdhulp, participatie en of 
werk, begeleiding of behandeling. Hierbij werken we ‘vanuit de bedoeling’:  we 
leveren maatwerk en denken  “out-of-the-box” bij het helpen van onze inwoners. 
We proberen altijd als het mogelijk is ondersteuning te vinden in het ‘normale 
leven’, door samen met de inwoner te kijken naar wat er bijvoorbeeld kan 
worden gedaan met behulp van het sociale netwerk. De inwoner is zelf eigenaar 
van het ondersteuningsplan dat met hem of haar wordt gemaakt.

2. Het eerste doel dat beschreven staat in het voorgestelde beleid, is dat inwoners 
moeten leren om geld niet zomaar uit te geven. De fractie D66 beschouwt dit als 
betuttelend en vooringenomen en verwacht dat niemand op deze manier een 
hulpvraag gaat stellen. Hoe heeft het college dit bedoeld?
Antwoord: Het college heeft op geen enkele wijze bedoeld te betuttelen. Waar we 
op doelden is dat, bijvoorbeeld  jongeren, te maken hebben met verleidingen in 
een ingewikkelde samenleving. En dat we aan de slag gaan met preventieve 
programma’s waarin we inwoners handvatten geven hoe daarmee om te gaan.

3. Het Sociaal Cultureel Planbureau zegt dat armoede draait om langdurige 
geldzorgen. Uit de tekst van het voorgestelde beleid en het antwoord op onze 
technische vragen blijkt dat de gemeente alleen maatwerk gaat leveren voor 
mensen die nu plots problemen hebben. Gaan we ook mensen helpen die al met 
armoede leven - of later aankloppen? Zo ja, nemen we die mensen dan ook mee 
in een pilot?
Antwoord: de doelgroep voor het maatwerk zijn alle mensen die nu en in de 
toekomst geldzorgen hebben en in financiële problemen zitten of kunnen komen. 
We passen al maatwerk toe en we zullen nog meer gaan doen. Met de tekst in de 
beleidsnota bedoelen we dat we bijvoorbeeld verbreden naar mensen met een 
laag inkomen dat boven de grenzen van het minimabeleid ligt. Of inwoners die te 
maken krijgen met de armoedeval als ze starten met werken of die als gevolg 
van inflatie of een levensgebeurtenis in de problemen komen. De kaderstelling 
van het maatwerk vraagt nadere uitwerking. Er wordt hierbij ook gekeken naar 
maatregelen die bij andere gemeenten succesvol uitgevoerd worden. In overleg 
kan uw raad hierbij worden betrokken (bijvoorbeeld met een raadswerkgroep).

4. Waarom gaat het voorgestelde beleid niet in op de gevolgen van geldzorgen, 
zoals stress en, als gevolg daar weer van, ziekte? Dat brengt namelijk nu ook al 
kosten met zich mee! Hoe kunnen we die kosten voorkomen?
Antwoord: we maken ons zorgen over de gevolgen van de geldzorgen op het 
gebied van stress, spanningen in gezinnen en gezondheidsproblemen. Dat is de 
reden om meer in te willen zetten op preventie en vroegsignalering om deze 
problemen voor te zijn en als ze optreden zo snel mogelijk aan te pakken. We 
hebben de overtuiging dat een effectieve aanpak van geldzorgen bijdraagt aan de 
positieve gezondheid van onze inwoners (dus niet alleen de fysieke, maar ook de 
mentale gezondheid en hun algehele welbevinden).

5. Het college geeft aan dat de woningen worden verduurzaamd in samenwerking 
met de Wooncorporaties. Dat kost die wooncorporaties investeringen en levert 
geen geld op voor de wooncorporatie. Gaan we ook informatie ophalen bij de 
huurders zelf, vóór het gesprek met de wooncorporatie? Huurders leven namelijk 
ín die woningen en zijn gebaat bij een duurzame woning omdat dan de 
energiekosten afnemen. Gaat de gemeente met dit beleid voor onze inwoners 



opkomen, zodat we de gevolgen niet meer hoeven op te vangen met regelingen?
Antwoord: We hebben in het kader van ons duurzaamheidsbeleid de inbreng van 
huurders benut en we blijven dat doen. En bij de overleggen over de 
prestatieafspraken zullen we zeker de situatie van de huurders meenemen. 
Daarnaast vindt verduurzaming van huurwoningen plaats via de energiecoaches 
(en de energiebox).

Fractie GL:
1. Er staan nog technische vragen open naar het aantal inwoners dat door de 

toeslagenaffaire is getroffen en het aantal inwoners dat door schulden bij de 
belastingdienst onder het bestaansminimum zakt. Wat gaan we doen om deze 
mensen te helpen?
Antwoord: Er zijn bij de gemeente 12 gezinnen bekend die slachtoffer zijn van de 
toeslagenaffaire. Er zijn nu geen mensen bij ons bekend die door schulden bij de 
belastingdienst onder het bestaansminimum leven.
Ook voor deze inwoners geldt dat we op basis van het verhaal, informatie en de 
situatie van de inwoner ondersteuning bieden op de levensgebieden waarop dat 
nodig is, zowel op korte termijn als op langere termijn.

2. Op welke manier worden ervaringsdeskundigen / getroffen inwoners en 
netwerkorganisaties meegenomen in de uitvoering en de evaluatie van het 
beleid?
Antwoord: We hebben het document opgesteld middels gesprekken met de 
netwerkpartners en enkele inwoners/ervaringsdeskundigen. Deze samenwerking 
willen we een (meer) structureel karakter geven zowel bij het verder uitwerken 
van het uitvoeringsprogramma als bij het uitvoeren, evalueren en bijstellen van 
de maatregelen. 

3. Er wordt veel belang gehecht aan het advies van de participatieraad. Vriendelijk 
verzoek om dat advies over deze beleidsnota bij de stukken te voegen.
Antwoord: de reactie van de Participatieraad is bijgevoegd.

Datum reactie college: 14 april 2023


